
   

   
 

 

Eesti Hariduse Kvaliteediagentuuri kuratooriumi istungi protokoll 
 

          23.04.2025 

Kuratooriumi istung toimus 23. aprillil 2025 Teams keskkonnas. Istung algas kell 9.00 ja 
lõppes kell 11.00. Osalesid: Marcus Ehasoo, Ülle Jaakma, Kaidi Kauffeldt, Veljo 
Konnimois, Toomas Kruusimägi, Reelika Leetmaa, Lennart Mathias Männik, Mait Palts, 
Marko Piirsoo, Piret Viirpalu, Renno Veinthal (kuni 10.45); HAKA poolt osalesid: Heli 
Mattisen, Kai Hermann, Trine Tamm ja Hillar Bauman. Istungit juhatas Ülle Jaakma ja 
protokollis kuratooriumi sekretär Hillar Bauman. 

 

Päevakord 

1. Kutsehariduse hindamisnõukogu valimine 

2. Täienduskoolituse hindamisnõukogu valimine 

3. HAKA arengukava täitmise aruanne 2024 

4. Kuratooriumi järgmiste istungite aegade kokkuleppimine 

 

Arutelu ja otsused 

1. Kutsehariduse hindamisnõukogu valimine 

Kutsehariduse hindamisnõukogu sekretär Kai Hermann tegi sissejuhatuse esimesse 
päevakorrapunkti. Kuna kutsehariduse hindamisnõukogu praeguse koosseisu volitused 
lõppevad 8.05.2025, siis kuulutasime välja uue koosseisu konkursi. Tähtajaks (9.04.2025) 
esitati nõukogu 13-le kohale 9 kandidaati. Seejärel konkursi tähtaega pikendati ning 
esitati veel 3 kandidaati. Neist üks esitas ennast ise, sest organisatsiooni ametlik 
esitluskiri ei saanud tähtajaks valmis. Kõik hariduse valdkonnad on esitatud 
kandidaatidega kaetud. 

Kuratooriumi liikmed arutasid korduma kippuvat probleemi, kus konkurss 
hindamisnõukogude liikmete kohtadele on vähene või olematu. 

Mait Palts tõi välja, et võib-olla on probleem kandidaatidele seatud tingimustes? Ka 6-
aastane ajaline piirang kitsendab valikut, kuna vajalike kompetentsidega inimesi ei ole 
palju. 

Heli Mattisen märkis, et probleemiks võib olla ka see, et paralleelselt toimus ka 
täienduskoolituse hindamisnõukogu konkurss. 

Marko Piirsoo tõstatas küsimuse, kas üldhariduskooli õpilane sobib kutsehariduse 
hindamisnõukogusse, kui tal kokkupuude kutseharidusega puudub. 
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Marcus Ehasoo tõi välja, et Eesti Õpilasesinduste Liit esindab ka kutsekoolide õpilasi. 
Eelmises nõukogus oli kutseõppe õpilase osalemine ebaõnnestumise ja ka praegu on 
keeruline õpilast leida. Võib-olla on 13 liiget liiga palju ja võiks täienduskoolituse 
hindamisnõukogu eeskujul olla sõnastus „kuni 13 liiget“. 

Renno Veinthal märkis, et oleks hea omada hindamisnõukogus ka kutseõppe õpilast, ei 
välista praegu esitatud kandidaadi valimist. 

Ülle Jaakma toetas seda, et praegu vabale hindamisnõukogu liikme kohale võiks 
korraldada sihitud konkursi kutseõppeasutuse õpilase leidmiseks. 

Toomas Kruusimägi toetas kutseõppija vajadust hindamisnõukogus, kuna need õppijad 
on vägagi erinevad üldkeskhariduse õppijatest. 

Piret Viirpalu märkis, et esitatud õpilaste kandidaati ei saa tagasi lükata, kuna konkursi 
tingimustes ei olnud sellist kitsendust sees. 

Reelika Leetmaa toetas nii Toomas Kruusimägi kui Piret Viirpalu seisukohti. 

Kuratoorium otsustas: 

1) Lülitada kutsehariduse hindamisnõukogu koosseisu üldhariduskooli õpilane Karl 
Erik Kirss. Otsus võeti vastu 10 poolthäälega. Vastu 1. 

2) Valida kutsehariduse hindamisnõukogu järgmises koosseisus: 

Gerli Liivet, Alexandra Lumiste, Piret Lemsalu, Hele Tammenurm, Liivi Raudsepp, 
Marika Šadeiko, Sirje Potisepp, Andra Piirsalu, Margus Keerutaja, Tõnu Lelumees, 
Karl Erik Kirss.  

Otsus võeti vastu 11 poolthäälega, vastu 0. 

3) Valida kutsehariduse hindamisnõukogu liikmeks Eneli Org tingimusel, et Eesti 
Mööblitöötajate Liit saadab ametliku esituskirja tema kandidatuuri kohta. Otsus 
võeti vastu 11 poolthäälega, vastu 0.  

4) Puuduoleva kolmeteistkümnenda liikme koha täitmiseks korraldada täiendav 
sihtkonkurss kutseõppeasutuse õpilasesi esindava nõukogu liikme kohale. Otsus 
võeti vastu 11 poolthäälega, vastu 0. 

5) Kutsehariduse hindamisnõukogu uue koosseisu volitused algavad 9.05.2025 ja 
lõppevad 8.05.2028. 

 

2. Täienduskoolituse hindamisnõukogu valimine 

Täienduskoolituse hindamisnõukogu sekretär Trine Tamm tegi sissejuhatuse teise 
päevakorrapunkti. Kuigi HAKA juures on ka varem tegutsenud täienduskoolituse 
hindamisnõukogu, siis täiskasvanute koolituse seaduse alusel moodustatakse see 
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nõukogu esmakordselt. Tähtaeg kandidaatide esitamiseks oli 21.04.2025, kuni 9-le 
kohale esitati 12 kandidaati. 

Kuratoorium arutas ning otsustas valikuprotsessi läbipaistvuse huvides leppida esmalt 
kokku valikupõhimõtted, mis lähtuvad kuratooriumi poolt 08.04.2025 kinnitatud 
regulatsiooni „Täienduskoolituse hindamisnõukogu ja vaidekomisjoni moodustamise 
kord“ punktist 9. 

1) Regulatsioon näeb ette, et ühest organisatsioonist, kutse- ja erialaliidust või 
ühendusest ei kuuluks nõukokku rohkem kui üks liige. Samas ei saa mõne erialaliidu 
liikmelisus (nt Eesti Andragoogide Liit) olla takistuseks nõukogu koosseisu 
valimisel, kui erialaliidu liikmed ei tööta selles organisatsioonis ega kuulu 
organisatsiooni juhtorganisse. Määrav on see, et nõukokku ei kuuluks rohkem kui 
üks konkreetses organisatsioonis töötav või selle juhtorganisse kuuluv liige.  

2) Kuna kaks esitatud kandidaati töötavad ühes organisatsioonis (Tallinna Ülikool), 
siis kaalus kuratoorium esmalt kahe kandidaadi vahel ning valis häälteenamusega 
Sigrid Aruvälja kandidatuuri.  

3) Kuna hindamisnõukogu koosseisus on soovitavalt esindatud kõik õppevaldkonnad 
ning tehnoloogiavaldkonna esindajaid oli esitatud kandidaatide seas vähem, 
otsustas kuratoorium üksmeelselt toetada tehnoloogia valdkonna esindajate (Kaire 
Eerik, Virge Prank-Vijard, Jüri Jõema) kandidatuure. 

4) Kuratooriumi hinnangul on täienduskoolituse maastiku kirevust arvestades oluline, 
et nõukogus valitseks tasakaal formaalasutuste ja eraõiguslike 
mitteformaalasutuste esindajate vahel. Seetõttu otsustas nõukogu teha valiku 
kahe ülikooli esitatud kandidaadi vahel. Kaalumisel osutus määravaks esitatud 
kandidaatide valdkondlik ekspertiis. Nimelt esindab kuratooriumi konsensusliku 
otsusega eelistatud kandidaat Elise Jagomägi kunstide ja humanitaaria valdkonda, 
mis ei ole teiste kandidaatide poolt kaetud.  

5) Eesti Koolitus- ja Konsultatsioonifirmade Liit oli esitanud kaks kandidaati. 
Kuratoorium valis konsensuslikult välja Anneli Zirkeli kandidatuuri, pidades 
seejuures oluliseks, et nõukogus oleks esindatud rahvatervishoiu alane ekspertiis. 

6) Kuna võrdsete kandidaatide korral valitakse kandidaat, kes suurendab nõukogu 
koosseisu mitmekesisust, siis toetas kuratoorium Georgi Timcenko kandidatuuri. 

7) Jüri Jõema  ja Elina Kallas esindavad vastavalt tööandjaid ja täienduskoolituse 
tellijat, kes peavad nõukogus olema vähemalt ühe liikmega esindatud.  

Kuratoorium otsustas: 

1) Valida täienduskoolituse hindamisnõukogu liikmeteks Jüri Jõema, Elina Kallas, 
Elise Jagomägi, Anneli Zirkel, Virge Prank-Vijard, Margit Düüna, Georgi 
Timcenko, Kaire Eerik, Sigrid Aruväli. 

https://haka.ee/wp-content/uploads/Taienduskoolituse-hindamisnoukogu-ja-vaidekomisjoni-moodustamine.pdf
https://haka.ee/wp-content/uploads/Taienduskoolituse-hindamisnoukogu-ja-vaidekomisjoni-moodustamine.pdf


 
 

 

 

4 

2) Täienduskoolituse hindamisnõukogu liikmete volitused algavad 24.04.2025 ja 
lõppevad 23.04.2028. 

 

3. HAKA arengukava täitmise aruanne 2024 

Ülevaate HAKA arengukava täitmise aruandest 2024. aasta kohta andis HAKA juhataja 
Heli Mattisen. Seejärel vastas ta kuratooriumi liikmete küsimustele ja ettepanekutele. 

Renno Veinthal tundis huvi, millised on HAKA käesoleva aasta suurimad väljakutsed. 

Heli Mattisen tõi välja järgmised teemad: täienduskoolituses uut tüüpi hindamiste 
käivitamine; vajadus panna erinevate valdkondade hindamismudelid omavahel 
kõnelema (nt selliste loodavate hariduskeskuste hindamine, kus pakutakse nii 
üldharidust kui kutseharidust); kutseõpet pakkuvates rakenduskõrgkoolides hindamiste 
dubleerimise lõpetamine; PGS kavandatavad muudatused, et seadustada 
üldhariduskoolide kvaliteedihindamine. 

Marko Piirsoo uuris, miks on kitsaskohaks hindamiste mõju uurimisel indikaatorite 
puudumine. Ta märkis, et selles osas võiks heaks abimeheks olla OECD käsiraamat. 

Heli Mattisen tõi välja, et oleme uurinud hindamiste tajutud mõju kõrghariduses ja 
täienduskoolituses. Kvalitatiivne mõju uurimine on meil olemas, aga päris kindlalt ei saa 
väita, mis on HAKA mõju. 

Marko Piirsoo uuris, miks on langenud e-kursuste hindamine ja kvaliteedimärkide arv. 

Heli Mattisen vastas, et praegu viime e-kursuste hindamist ainult kõrgkoolides, kuna 
KVARA projekti rahastus seda nt kutseõppeasutustes teha ei võimalda. 

Marko Piirsoo tegi ettepaneku selgitada kuratooriumi liikmetele täpsemalt kõiki HAKA 
hindamismudeleid ja tõstatas küsimuse HAKA eelarve jätkusuutlikkuse kohta, kui suur 
osa tuleb Euroopa vahenditest. 

Heli Mattisen selgitas, et hindamismudelite tutvustus on kuratooriumi järgmise istungi 
teemade seas. Eelarve jaotuse osas on kogu aeg sarnane seis olnud, ainult kõrghariduse 
institutsionaalne hindamine rahastatakse riigieelarvest. Eriline murekoht on 
kutsehariduse kvaliteedihindamine, mis on seadusega ette nähtud, aga riigieelarvest ei 
rahastata. 

Veljo Konnimois tõi välja, temale hakkas silma mure seoses koostööga. Ta pani ette, et 
kui erasektorit on vähe kaasatud, siis peaks HAKA selles osas oma ettepanekud tegema. 

Marcus Ehasoo märkis, et eelarve muresid on kuratoorium ka varem arutanud. Edaspidi 
võiks veelgi arutada, et saata kuratooriumi poolne sõnum selle kohta. Ta avaldas ka 
toetust ideele õppijate suuremale kaasamisele õppeasutuste kaudu. 
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Heli Mattisen informeeris, et üldhariduses oleme seire teemadele teaduslikult lähenenud 
ning HAKA-s töötab selle teemaga analüütik. Seireperioodi lõpuks tulevad esimesed 
tulemused. Aga see on massiivne töö. 

Ülle Jaakma tunnustas HAKA-t selle eest, et kavandatakse suuremat koolide toetamist 
hindamistel. 

Marko Piirsoo märkis, et mõju uurimine on väga tähtis. Selleks peaks võib-olla paluma 
poliitikakujundajal HAKA ressursside ja mandaadi laiendamist. 

Kuratoorium otsustas: Kinnitada HAKA 2024. a arengukava täitmise aruanne. Otsus 
võeti vastu 10 poolthäälega. Vastu 0. 

 

4. Kuratooriumi järgmiste istungite aegade kokkuleppimine 

Kuratooriumi liikmed leppisid kokku järgmiste kuratooriumi istungite ajad: 

7.05.2025 kell 8.30-9.00 (Kutsehariduse hindamisnõukogu 13-nda liikme valimiseks) 

10.09.2025 kell 14-17 

10.12.2025 kell 14-17 

11.02.2026 kell 14-17 

13.05.2026 kell 14-17 

9.09.2026 kell 14-17 

9.12.2026 kell 14-17 

 

 

Ülle Jaakma      Hillar Bauman 

Kuratooriumi esimees     Kuratooriumi sekretär 

/allkirjastatud digitaalselt/    /allkirjastatud digitaalselt/ 


